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§ 1   

Val av protokollsjusterare, tid för och anmälan av 
protokollsjustering 

1. Ordföranden Bo Sundin (M) och ledamoten Kerstin Aggefors (S) 

fick i uppdrag att justera dagens protokoll. 

2. Protokollet justeras den 16 april 2014. 

 

Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den  

20 mars 2014 justerades den 26 mars 2014.  
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§ 2  

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap. 10 § 
föräldrabalken  
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§ 3  

Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § föräldrabalken (FB) 
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§ 4  

Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § föräldrabalken (FB) 
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§ 5  

Information om lex Sarah-utredning enligt 14 kap 6 § SoL 
samt lex Sarah-anmälan till Inspektionen för vård och omsorg 
(IVO) 
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§ 6  

Förvaltningens och nämndens information och frågor 

1. Kjell Lindahl, projektledare inom JärvaAndan, informerade om 

näringslivets samarbeten med skolor och föreningar i nätverket Järva-

Andan. I nätverket ingår föreningar, företag, församlingar och 

myndigheter - för närvarande 485 medlemmar varav 230 företag. Inom 

JärvaAndan sker arbetet i sex arbetsgrupper, varav näringslivsgruppen 

utgör en. I denna grupp sker samarbete med småföretag huvudsakligen 

kring centrumutveckling i Akalla, Husby och Rinkeby. Arbetet bedrivs 

genom dialogmöten med företagare, fastighetsägare, förvaltningar, 

polis och räddningstjänst. De större företagen gör omfattande insatser 

genom direkt samarbete med skolor i form av läxhjälp, 

mentorsprogram, praktik och studiebesök. Exempelvis samarbetar SEB 

med fyra högstadieskolor och IBM med en mellanstadieskola. Vidare 

gör större företag insatser i form av sponsring, bidrag till 6-junifirande 

på Rinkeby torg och genom att ställa upp med ett omfattande antal 

såväl praktikarbetsplatser som feriearbeten för skolungdomar.  

 

2. Gunnar Hörnfeldt, avdelningschef för förvaltningens lokal, miljö 

och IT-avdelning, informerade om trafikvärdar vid Rinkebystråket. Ett 

samarbete mellan Familjebostäder, exploateringskontoret och 

arbetsmarknadsförvaltningen genom Jobbtorg Stockholm ledde till att 

parterna tecknade en överenskommelse för att anställa fyra 

trafikvärdar. Trafikvärdarna förbereddes för uppdraget genom en 

introduktionskurs på tre dagar och en endagarskurs benämnd 

”Trafikanordningar och markarbeten i offentlig mark, Stockholms 

Stad”. Trafikvärdarna arbetsleds av arbetsmarknadsförvaltningen via 

enheten Jobbstart. Den dagliga arbetsledningen sköts av två 

arbetsledare som finns i Rinkeby respektive Tensta. 

Arbetsmarknadsförvaltningen har arbetsgivaransvar och 

arbetsmiljöansvar för Trafikvärdarna. Uppdraget för trafikvärdarna 

kommer att pågå under hela ombyggnadsperioden för Rinkebystråket. 

 

3. Ordföranden Bo Sundin (M) informerade nämnden om Stockholms 

stads säkerhetskrav då information som kan omfattas av sekretess 

skickas via e-post. Sådan information får endast skickas mellan säkra 

e-postadresser, där informationen krypteras. Stadens egna e-

postadresser, som slutar med @stockholm.se, är krypterade. Därför bör 

alla förtroendevalda i staden använda @stockholm.se-adress och 

privata e-postadresser får inte användas för att skicka eller ta emot 

information som omfattas av sekretess. Ordföranden påminde också 

nämnden om att all information som förtroendevalda tar emot via e-

post, som rör nämndens eller förvaltningens verksamhet, och som inte 
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är av renodlat privat karaktär, ska vidarebefordras till förvaltningens 

registrator för att diarieföras.  



 

RINKEBY-KISTA STADSDELSNÄMND 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

10 APRIL 2014 

BLAD 9 

 

 

  

§ 7 

Uppföljningsrapport till nämnden i april 2014 

Beslut 

Nämnden godkänner denna uppföljningsrapport  

 
Ärendet 

Sammanlagt prognostiseras ett underskott om 4,3 mnkr före 

resultatöverföring och ett underskott om 4,8 mnkr efter 

resultatöverföring.     
 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 april 2014. Dnr 1.2.1.-215-2014.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 
Särskilt uttalande 1 

Ledamoten Kerstin Aggefors m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande. 

Tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) anslöt sig till 

socialdemokraternas särskilda uttalande.  

 

Tyvärr ser månadsrapporten likadan ut denna månad som tidigare 

månader. Det är en indikation på att vi har haft rätt tidigare år, budgeten 

har inte varit i närheten av att räcka till. Allt syns dock inte i eventuella 

underskott. Efter många år av besparingar tar det tid att få stabilitet och 

personal som räcker till.  

 

Vi har dessutom stora underskott inom äldreomsorgen men även inom 

personer med fysiska och psykiska funktionsnedsättningar. 

Underskotten i sig säger inte så mycket, det kan lika väl vara så att 

stadsdelen helt enkelt fått för lite pengar för den verksamhet den måste 

ha.  

 

På ekonomiskt bistånd växer underskottet hela tiden, prognosen är att 

det landar på minus 3 mkr. Detta beror på att fler arbetslösa uppbär 

försörjningsstöd, det finns inga arbeten de kan efterfråga.  

 

Precis som i förra månadsrapporten konstaterar förvaltningen att det 

med största sannolikhet blir underskott inom äldreomsorgen och 

omsorg om personer med funktionsnedsättning. Det nya 

ersättningssystemet inom hemtjänst och vård- och omsorgsboenden är 

till stora delar en kostnadsdrivare som vi inte fått ersättning för, dock 

ska det finnas möjligheter för stadsdelsnämnden att söka kompensation 
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för merkostnader som uppkommer, vilket vi förutsätter att man gör. Att 

man då också får den kompensationen från staden centralt hoppas vi är 

en självklarhet. Det är ju med oro man läser att underskottet 

prognostiseras bli något mindre, av anledningen att rapporterad tid 

minskar. Ska det tolkas som att utförarna tidigare har rapporterat mer 

tid än de faktiskt utfört? 

 

Underskottet inom omsorg om personer med funktionsnedsättning 

minskar och den enda förklaring som ges är att beställarenheten har ett 

mindre underskott. Det är rimligtvis så att det betyder att 

biståndsbedömningen är ännu mer restriktiv nu. 

 

Även ekonomiskt bistånd prognostiseras gå med underskott, vilket ser 

ut att främst bero på kostnader förknippade med anhöriginvandringen. 

Även här kommer vi med största sannolikhet få kompensationer för de 

kostnaderna. Tyvärr löser inte det de akuta problemen med 

bostadsbristen. 

 
Särskilt uttalande 2 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande.  

 

Vi godkänner rapporten. De problem som fanns vid förra uppföljningen 

med nu 13,5 miljoner i underskott beroende på det nya 

beräkningsystemet för hemtjänsten kvarstår. Vi hör också från andra 

stadsdelar att det nya beräkningssystemet kan få helt andra 

konsekvenser också. Man räknar inte långa restider för personalen i 

hemtjänsten utan bara tiden det tar hos de äldre. De anställda har fått 

färre timmar och därmed lägre lön. Systemet verkar inte genomtänkt. 

 

Det kommer att ta mycket tid och ansträngningar för att få det nya 

systemet att fungera på ett bra sätt.  Underskottet på 3 miljoner för 

ekonomiskt bistånd och arbetsmarknadsåtgärder som beror på 

anhöriginvandring kommer troligen att kompenseras. 
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§ 8 

Underlag för budget 2015 med inriktning 2016 och 2017 

Beslut  

Underlag för budget 2015 med inriktning 2016 och 2017 för Rinkeby-

Kista stadsdelsnämnd godkänns 

 
Ärendet 

I detta ärende ges en sammanfattande analys av hur stadsdelsnämnden 

bidrar till att kommunfullmäktiges mål uppnås under planperioden.  

Antalet invånare jämfört med år 2014 förväntas öka med cirka 2 000 

personer fram till och med år 2017. Det är främst i nya bostadsområden 

i Kista som nya invånare flyttar in. Under perioden fortgår arbetet med 

att utveckla ledningssystem för det systematiska kvalitetsarbetet inom 

samtliga verksamheter. Det systematiska arbetet med att främja 

medarbetarnas hälsa och minska sjukfrånvaron fortsätter också under 

perioden, liksom arbetet med att effektivisera och anpassa 

verksamheterna utifrån efterfrågan och behov. Detta, tillsammans med 

en aktiv lokalplanering, innebär att budgeten beräknas vara i balans 

under perioden. Investeringar i park- och grönområden under 

planperioden föreslås i Saimaparken, Nidarosparken, Nystadsparken 
och Porkalaparken.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 mars 2014. Dnr 1.2.1.-110-2014. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Burhan Yildiz (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Kerstin Aggefors m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. Tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) anslöt sig till 

socialdemokraternas förslag till beslut.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Kerstin Aggefors m.fl. (S) samt Leo Ahmed (V) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget, gemensamt, 

förslag till beslut enligt följande.  

 

Stadsdelsnämnden föreslås besluta  
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Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

 

Att därutöver anföra 

 

Den moderatledda alliansens underlag för budget 2015-2017 är lika 

oroande läsning som tidigare. Vi har tidigare sett en visionslös majoritet 

som inte gör några investeringar och som inte har någon plan för hur de 

ska utveckla stadsdelen. Idag ser vi en majoritet som ibland talar om 

viktiga frågor, men som tyvärr inte i handling förmår visa att man 

menar allvar. 

 

De stora frågorna är som tidigare valfrihet och mångfald vilket i 

praktiken inte innebär något annat än att privata företag driver 

verksamheter som finansieras av skatter. 

 

Den moderatledda politiken har vi i våra stadsdelar sett konsekvenserna 

av, många av våra verksamheter har försvunnit eller lagts ned, ofta med 

motiveringen att man vill effektivisera. På nationell nivå har man hela 

tiden pratat om att fler ska arbeta, men det har inte gett våra invånare 

arbete. Det märks i opinionssiffrorna att svenskarna börjar förlora 

tålamodet med det tomma pratet om arbetslinjen. 

 

Hade vi haft möjlighet att bestämma hade vi gjort tvärtom det den 

moderatledda alliansen gjort. Vi hade sett till att kommunal- och 

landstingsdriven verksamhet hade varit kvar i stadsdelen och i stället 

utvecklat den. Vi hade behållit centrumanläggningarna i kommunal 

ägo, vi hade utvecklat vårdcentralerna, vi hade låtit förvaltningarna vara 

kvar i Husby och Rinkeby, vi hade satsat på de kommunala skolorna. 

Listan kan göras lång. Man ska inte underskatta vikten av dessa frågor. 

I en stadsdel där en del redan känner att hindren är fler än möjligheterna 

får det otroligt stora konsekvenser att ingen samhällsservice blir kvar 

och att därmed kundunderlaget för butiker och restauranger försvagas. 

Man ska också förstå att det är allvarligt att människor känner sig 

överkörda, att deras röster inte betyder något. Moderaterna och 

Folkpartiet har mycket tydligt visat i samband med nedläggningen av 

Bredbyskolan och remissvaret för Husby strukturplan att man inte bryr 

sig det minsta om vad de boende i stadsdelarna tycker. I 

strukturplanefrågan valde man att inte agera alls då man mötte 

motstånd. 

 

Vi vill bygga möjligheternas stadsdel. En stadsdel där alla, oavsett 

bakgrund har möjlighet att delta i samhället på lika villkor. Där alla kan 

förverkliga sina drömmar och där alla kan vara stolta över sitt 

bostadsområde. Rinkeby-Kista är en fantastisk stadsdel med bra 
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kommunikationer och grönområden som det är svårt att finna på andra 

håll så nära Stockholms innerstad.  Men det finns utmaningar. 

Barnfattigdom som på vissa håll är uppe i 55 procent, hög arbetslöshet, 

skolor med långt mycket sämre resultat än på andra håll i staden och en 

utbredd känsla av utanförskap. Socialdemokraterna har inte alltid tagit 

rätt beslut när de suttit i majoritet, men det moderaterna har hunnit göra 

under de gångna åtta åren visar alltför tydligt att man gör vad man kan 

för att öka klassklyftorna i samhället. Att försöka återställa det som har 

gjorts under dessa år är i vissa avseenden omöjligt, i andra kommer det 

att ta tid. 

 

Om det var vi som satt på den politiska makten hade vi i stället arbetat 

för att göra våra stadsdelar levande. Verkat för att myndigheter, privata 

företag och andra aktörer ska ha arbetsplatser i Rinkeby, Akalla och 

Husby bland annat genom att se till att de kommunala bostadsföretagen 

bygger lämpliga lokaler.  I samband med all ombyggnation och 

upprustning måste detta tas med i planeringen. Nu har till och med 

moderaterna insett allvaret – eller om man ska vara lite cynisk – startat 

valrörelsen och bland annat beslutat att lokalisera Kulturförvaltningen 

till Rinkeby från i september. I vår har Fryshuset startat verksamhet i 

Husby. 

 

Vi socialdemokrater i Rinkeby-Kista vill också att man satsar på våra 

företagare, både de som redan finns, men också på de tillkommande. 

För att ge våra företagare större möjligheter att starta och få fler att 

våga förverkliga sina idéer borde ett företagarcentrum byggas. Ett ställe 

där det finns tillgång till billiga lokaler och rådgivning för de som vill 

starta eget. I samband med olika planer för våra stadsdelar måste man 

också se till att företagslokaler finns med. 

 

Vi vill utveckla förskolorna och skolorna med fler lärare som har rätt 

kompetens och vi vill ställa högre krav. Våra barn ska få den bästa 

tänkbara skolgång, så att de har möjlighet att skapa sig ett gott liv. Vi 

tycker att vårdnadsbidraget är olyckligt både för att föräldrar, som 

redan har svårt att slå sig in på arbetsmarknaden, stannar hemma med 

barn längre än de annars hade gjort, men också för att det är negativt för 

barnen. Förskolan är en av de viktigaste verksamheter vi har som ger 

barnen en grund både språkligt, kunskapsmässigt och socialt som är 

oumbärlig. De öppna förskolorna har varit styvmoderligt behandlade i 

ett antal år och borde egentligen ha mer personal än de har idag. De är 

ibland den enda och/eller första kontakten framför mammor har med 

det svenska samhället. Det är en verksamhet som man kan utveckla och 

utöka på många sätt. 
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Det är också dags att börja se behovet av mindre barngrupper än vi har 

idag. Även om de ibland är större på andra håll så är det onekligen så 

att barn från våra stadsdelar klarar sig sämre i skolan än på andra håll. 

Språket och förkunskaperna är en nyckel. Det förutsätter i och för sig 

också att barnen går i förskola. Vi vet också att vi har relativt många 

barn som har behov av särskilt stöd, vilket är ytterligare en anledning 

att minska barngrupperna. 

 

Vi vill att personer med funktionsnedsättning, såväl psykiskt som 

fysiskt, ska får det stöd och det boende de behöver för att leva ett gott 

liv. När det gäller bostäder så måste Stockholms stad tillsammans med 

byggherrar och kommunala bostadsföretag se till att vi får tillräckligt 

många gruppbostäder. Det ska också finnas daglig verksamhet och 

träfflokaler. Förvaltningen påpekar detta i olika sammanhang och vi vill 

med eftertryck lyfta behovet av gruppbostäder och servicelägenheter. 

Stockholms stads politiker måste ta sitt ansvar. 

 

I övrigt finns det anledning att känna oro för att personer med 

funktionsnedsättningar inte får tillräckligt med insatser. Här har en mer 

restriktiv bedömning tillämpats för vilka insatser en person beviljas 

under en följd år. Staden måste i budgeten ge utrymme för insatser som 

personerna är berättigade att få. Vi vill också instämma i förvaltningens 

oro om vad det nya ersättningssystemet kommer att betyda 

kostnadsmässigt för stadsdelen. 

 

Vi vill värna föreningslivet, se till att det finns mötesplatser till rimliga 

priser, säkerställa att våra barn har fina parker att leka i och att våra 

ungdomar har bra fritidsgårdar att gå till med utbildad och kompetent 

personal. Där anser vi att utvecklingen i bland annat Ungdomens Hus 

stått stilla alldeles för länge. Under våren har äntligen den sedan länge 

efterfrågade upprustningen kommit igång. Det som är viktigt att förstå 

är att Rinkeby-Kista delvis står inför andra utmaningar än andra 

stadsdelar. Idag är också Ungdomens Hus den mötesplats i stadsdelen 

där åldersspannet är störst, allt mellan 16 och 24 år. Det är ett för stort 

åldersspann och det är dags att på allvar diskutera andra alternativ som 

kan erbjudas de äldsta ungdomarna. 

 

Samma sak gäller de verksamheter som tidigare fanns för 10-12 

åringar. Vi behöver mötesplatser som är fysiskt åtskilda och som är 

anpassade för den åldersgruppen. Det är av största vikt att samtliga 

partier i stadshuset förstår detta. 

 

Det krävs ett omfattande arbete, precis som förvaltningen beskriver, för 

att kunna erbjuda något som kan motverka kriminalitet och användning 

av droger. Det är idag ett stort problem att många ungdomar, ofta de 
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som inte klarat av skolan, befinner sig på glid. Det måste vara enkelt att 

välja studier och/eller arbete, även om man misslyckats tidigare. Så är 

det inte idag och trots att man på olika sätt försöker genom projekt som 

sociala insatsgrupper, merit.se, jobbtorg o.s.v. är det långt ifrån 

tillräckligt. Där finns möjligheter att i större utsträckning arbeta på 

fritidsverksamheterna med frågor kring studier och arbete, i samarbete 

med andra aktörer. 

 

De offentliga rummen är viktiga utrymmen. Det finns två aspekter vi 

vill lyfta i detta ärende. Det ena är vikten av att rusta upp gator, torg 

o.s.v. för att det rent visuellt ska vara tilltalande. Idag finns alldeles för 

många offentliga rum som är väldigt nedgångna och ger både oss som 

bor här och besökare en mindre positiv känsla för vår stadsdel. Den 

andra aspekten är vad som händer i det offentliga rummet. Att det 

befolkas av både kvinnor, män, barn och äldre. Här vill vi passa på att 

lyfta det viktiga uppdrag som t.ex. medborgarvärdar, ungdomsvärdar, 

fältassistenter och andra har. I den här stadsdelen behövs det mer 

resurser. Fältassistenterna skulle behöva vara många fler än de nu är. 

Kopplat till detta måste vi också påpeka att snöröjning och städning 

fungerat alltför dåligt under flera år. Det måste bli bättre! Det ska vare 

sig vara fullt av skräp i något centrum eller på Järvafältet. Varför inte 

anställa fler Rinkeby-Kista värdar? 

 

Social omsorg är ett annat område som behöver få mer resurser så att 

det på ett bättre sätt möter de behov som finns i stadsdelen. Trots att de 

efter många år av nedskärningar fått mer resurser i ett par år, vet vi att 

det tar lång tid att reparera skadorna. Så har till exempel ännu inte 

samtliga tjänster personer på plats. Vi vet att socialtjänsten har svårt att 

räcka till, men vi vet också att vi skulle behöva ett mycket större 

förebyggande arbete än vi har idag. Vi har under alla dessa år, precis 

som förvaltningen, beklagat att man la ner familjecentralerna. Inför 

2013 gick majoriteten äntligen med på att diskutera frågan och lovade 

till sist att det skulle inrättas ett familjehus, men verksamheten har ännu 

inte startat… Det viktigaste i ett familjens hus är just att det blir 

kraftfullt. Att man samlar mycket resurser på samma ställe och att även 

föräldrarådgivare och delar av socialtjänsten kan sitta på samma ställe. 

 

Det finns många andra saker man skulle kunna göra, en av dem är att 

anställa föräldraguider på medborgarkontoren som kan hjälpa föräldrar 

vid en första kontakt med olika myndigheter och sjukvården. Likaså 

skulle man kunna utöka antalet föräldrarådgivare. Det är dock viktigt 

att man anställer personer som själva har en bakgrund i de länder som 

många av våra invånare kommer från. Att ta emot stöd och få 

rådgivande samtal på ett annat språk än sitt modersmål kräver ett 

mycket bra språk och gör automatiskt att många stängs ute. 
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Idag ställs också oerhört höga krav på dokumentation inom t.ex. social 

omsorg, vilket tar mycket tid för personalen och samverkan med andra 

aktörer som t.ex. skolan och barnpsykiatrin kan ibland vara svår och 

krävande. Till det kommer andra faktorer som utmaningen att samverka 

med fristående företagare som bedriver en del av dessa verksamheter 

där det ofta blir ännu svårare att få till en god samverkan.  

 

Vi vill ge våra äldre en god omsorg, hemlagad mat och att det finns 

öppen verksamhet. Det är viktigt för många att inte behöva äta ensam, 

därför är det viktigt att se över hemtjänstens roll och tider så att den 

äldre kan, om han/hon så önskar, få sällskap när de äter eller till och 

med få maten tillagad i hemmet. Den öppna verksamheten, där även 

träffpunkter för äldre ingå, bör utvecklas och satsas på. Det är särskilt 

viktigt i tider då fler och fler bor hemma med omfattande hemtjänst. 

Där måste det också satsas på friskvård och möjligheter att motionera. 

Vi tycker att det är en sorglig utveckling som pågår med avveckling av 

servicehus och hårdare biståndsbedömningar. Vi tycker inte att man ska 

avveckla en av huskropparna i Kista Servicehus utan snarare använda 

det huset till att på sikt ha flexibla boenden. Just nu rustar Stockholms 

stad och kringliggande kommuner upp många servicehus och liknande 

och Kista Servicehus skulle eventuellt kunna hyras ut som 

evakueringsbostäder. Dessutom skulle man kunna använda dess 

huskroppar till både trygghetsboende, boenden med heldygnsomsorg, 

demensboenden, servicehus o.s.v. vilket skulle innebära att kommunen 

relativt enkelt och med små medel kan ställa om delar av behoven 

förändras. 

 

Äldreomsorgen har dragits med underskott och att man höjt 

ersättningen till de privata utförarna ger oss anledning att känna oro 

över de ekonomiska förutsättningarna. Det gäller även effekterna av det 

nya ersättningssystemet för hemtjänsten. Det är tyvärr så att det vi sagt 

hela tiden visar sig stämma. De omfattande privatiseringarna har inte 

gett någon större reell valfrihet, det kostar mer för skattebetalarna och 

omsorgen har inte blivit bättre, tvärtom. Man vågar inte ens tänka på 

hur mycket som egentligen går till vinster i privata företag. 

 

Det finns många gångvägar i stadsdelen som behöver rustas upp. 

Samma sak gäller många av våra lekplatser. Detta hänger också ihop 

både med strukturplanen för Husby som lagts åt sidan och i stället 

kommer att följas av dialog med de boende. I samband med framtida 

dialoger måste man ta ett helhetsgrepp över våra stadsdelar och se vad 

de behöver komplettera med. Som vi tidigare nämnt i olika 

sammanhang borde Stockholms stad också ta ett större ansvar för att 

rusta upp förskolelokaler/gårdar. I en stor och barntät stadsdel som 
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Rinkeby-Kista där lokalbeståndet är 30-40 år gammalt är det en enormt 

stor utmaning ekonomiskt att göra nödvändiga upprustningar. Vi vill 

också passa på att påpeka att även lekplatser bör anpassa för barn med 

funktionshinder. 

 

Det som finns med när det gäller investeringar är vi positiva till. Vi har 

dock en fundering kring vad det som står under drift- och 

underhållskonsekvenser betyder. När det gäller Saimaparken och 

Porkalaparken står det att ”Om mål/syfte får avsett genomslag kan 

eventuellt stadsdelsförvaltningens driftskostnader sänka när parken 

färdigställts.” Vi utgår från att det inte betyder att omkringliggande 

fastigheter ska betala skötseln av respektive park i ett senare skede. 

Självklart ska det betalas med skattemedel! Förutom det vill vi att 

stadshuset tar ansvar för att iordningställa flera mindre 

spontanidrottsplatser. Vintertid ska det finnas små isbanor i 

stadsdelarna. 

 

Förvaltningen har idag i ganska liten omfattning 

arbetsmarknadsåtgärder på sitt bord. De personer som är kvar är de som 

står allra längst från arbetsmarknaden och har svårast att bli 

självförsörjande. Förutom detta är feriearbete för ungdomar den stora 

frågan, som visserligen riktar sig enbart till ungdomar mellan 16 och 18 

år. Där kan vi konstatera att vår stadsdel har fått medel från Järvalyftet i 

flera år och kunnat erbjuda feriearbete till alla ungdomar som uppfyllt 

villkoren. Vi vill fortfarande att man ska utveckla detta och på olika sätt 

stötta ungdomar att söka sig till privata företag. Det kan man göra även 

för de som fyllt 18 och inte är berättigade till kommunala feriearbeten 

längre. Det kan göra både genom kontakter med det enorma utbud av 

privata företag som finns i framförallt Kista, men också genom olika 

typer av rådgivning. Här vill vi också lyfta att de som egentligen 

finansierade förra årets sommarjobb var Boverket. De har i ett program 

som syftar till att utveckla socioekonomiskt utsatta områden som kallas 

för urbant utvecklingsarbete. Utan stadsdelsnämndens vetskap har 

kommunen centralt tagit pengarna, stoppat in dem i Järvalyftet och sen 

kommunicerat att det var järvalyftet som betalade sommarjobben. 

Mycket olyckligt. 

 

Sen ska vi heller inte glömma bort de som gör allt detta arbete, som bär 

upp alla dessa verksamheter dag efter dag. Alla förskolelärare, 

vårdbiträden, fritidsledare, socionomer, psykologer och så vidare. Idag 

ligger en del av vår personals löner under genomsnittet i staden och 

deras arbetsbelastning är hög. Det är självklart att ställa höga krav på 

kompetens på personalen, men de måste också få lön för mödan och få 

vara med i arbetet med att utveckla sina arbetsmetoder och sin egen 

organisation. 
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Kampen mot utanförskap och diskriminering måste intensifieras. Vi ska 

arbeta för att människor, oavsett bakgrund, är öppna för möten med 

andra. Förvaltningen ska vara en god förebild och arbeta aktivt för att 

inte diskriminera människor som söker arbete, liksom vi politiker 

tillsammans med våra medborgare måste arbeta för att få det privata 

näringslivet att sluta diskriminera personer med rötter i ett annat land. 

 

Den moderatledda majoriteten pratar om kvalitet, men struntar helt i att 

alla upphandlingar innebär att man skulle behöva lägga mycket mer 

personella resurser på uppföljning för att säkerställa att verksamheterna 

håller måttet. Man lutar sig tillbaka och hänvisar till 

brukarundersökningar. De är ofta helt otillräckliga för att säga något om 

kvaliteten i utförandet beroende på låg svarsfrekvens och att de som 

svarar ofta är i beroendeställning av de som ger hjälp vid besvarandet. 

Vidare har frågor till äldre om hur många som olika personer utför 

beviljad hemtjänst under en vecka slutat att mätas trots att man vet att 

det har varit en av de viktigaste faktorerna när man mäter kvalité. 

 

Anhöriginvandringen har inledningsvis inte varit lika omfattande som 

vi tidigare trodde, men kommer troligen att öka under de kommande 

åren vilket också ställer särskilda krav på vår förvaltning och på 

kommun och landsting. Förutom boendefrågorna som är en stor 

utmaning kommer det även att behövas resurser för försörjningsstöd, 

skola, psykiatri, vårdcentraler, föräldrarådgivare och många andra. 

 

Man talar mycket om kvalitetsförbättringar och effektivisering, vilket 

ofta ska ske genom ytterligare användning av datorer för information i 

olika sammanhang. Det är bra, men i vår stadsdel är det många som 

saknar dator eller vana att arbeta vid dator. Därför måste de även 

fortsättningsvis finnas tryckt information och gärna på olika språk. Här 

finns också stora möjligheter att utveckla verksamheter som möter 

människor på olika arenor. 

 

Moderaterna har pratat om att starta en verksamhet som syftar till att ge 

unga vuxna ett ställe att studera på. En idé som har framförts av bland 

annat ungdomar på Café Respekt är att man vill ha en typ av 

studiecenter i Rinkeby Centrum. Det finns flera anledningar till att det 

vore positivt. En är att göra det påtagligt och synligt att många studerar 

på universitet/högskolor eller liknande. En annan är att många 

ungdomar bor trångt och inte har lämpliga studieplatser hemma. Detta 

är en investering som borde synas i underlaget för de kommande tre 

åren. 
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En av de viktigaste framtidsfrågorna är bostäder. Det är grundläggande 

i människors liv, att ha en bostad. Alltför många i vår stadsdel, 

inklusive barn bor trångt och otryggt. De stora försäljningarna av de 

allmännyttiga hyresrätterna som Moderaterna drivit igenom har gjort 

tillgången på hyresrätter lägre. Man bygger för litet och det som byggs 

är dyrt. Det är ett enormt problem framför allt för de som har små eller 

inga inkomster. Idag är det i det närmaste omöjligt för en ung människa 

som vill flytta hemifrån att få en lägenhet. 

 
Särskilt uttalande 1 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Burhan Yildiz m.fl. 

(FP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

För att främja en positiv utveckling och på ett strategiskt bra sätt möta 

de utmaningar som framtiden bär med sig är det viktigt med ett väl 

fungerande samarbete mellan alla vi som bor, jobbar och är aktiva inom 

stadsdelsnämndens område: såväl enskilda individer som organisationer 

i form av föreningar, företag av olika storlek samt kommunalt, 

landstings, statligt och enskilt drivna verksamheter. Denna samverkan 

och delaktighet är viktig av flera skäl: dels för att främja 

sammanhållningen, kommunikationen och tryggheten i området men 

också för att säkerställa att tidiga, förebyggande och effektiva insatser 

kommer personer tillgodo som annars riskerar att hamna i svårigheter, 

exempelvis genom att inte fullfölja sin skolgång med godkända betyg 

och/eller begå kriminella handlingar. Det är därför glädjande med det 

fokus och den helhetssyn på kompetensutveckling och utvecklad 

samverkan mellan områdets aktörer som framkommer i förvaltningens 

text och som framöver kan utökas än mer. 

 

Vi vill även här lyfta från några viktiga faktorer som ger Vision Järva 

en fortsatt bra utveckling. 

 

Behov av rekrytering och kompetensförsörjning som vi fortsätter att 

prioritera. Vi har nästan 50% utbildade förskollärare i våra förskolor 

och vi kommer att öka den andelen kommande år. 

 

Samverkan förskola - skola - socialtjänst har vi redan infört och detta 

arbete kommer att utvecklas under kommande år och få en positiv 

utveckling framöver.  

 

Verksamhet för barn och ungdom - samverkan och förebyggande har 

genomförts och resultaten av detta kommer att ge avsedd effekt 

framöver åren framöver.  Fortsatt satsning på sociala insatsgrupper för 

att bryta mot tidigare kriminalitet och droger. Framtid Stockholm med 

extra resurser för att stärka eleverna i skolan omfattar alla våra 
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högstadieskolor. Alla våra ungdomar i området, 15 till 17 år, får 

möjlighet till feriejobb, vilket beräknas bli omkring 1000 ungdomar per 

år.    

 

Fortsatt hög och än bättre kvalitet i äldreomsorgen genom de stora 

satsningar som vi genomfört visar också svaren i de enkäter som gjorts 

bland vår äldre Det förebyggande arbetet och utvecklingen inom 

äldreomsorgen de senaste åren kommer vi ytterligare att satsa på under 

denna period.  

 

Inom Individ och Familjeomsorg är samarbete, förebyggande och hög 

kvalitet genom vår duktiga personal och ökade bemanning tillsammans 

med vår budgetförstärkning i år att ge betydande förbättringar inom 

detta viktiga område. Våra utmaningar är att utveckla och vidareutbilda 

våra medarbetare och att på sikt behålla vår duktiga personal 

långsiktigt. 

 

Miljöprojektet Järva rent och snyggt och det nära samarbetet med 

föreningar och det civila samhället är en viktig och värdefull resurs som 

genomförs i våra områden. Genom Järva-andan kan vi fortsätta 

utveckla Järvaområdet genom det omfattande samarbetet vi har med 

över 450 organisationer, föreningar och organisationer.  

 
Särskilt uttalande 2 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Budgeten visar att det finns många satsningar av olika slag i Rinkeby-

Kista. Det är bra. Förändringar tar tid och kräver stora resurser. Och det 

som görs har ännu inte ändrat på mycket. 

 

Stockholm kanske uppfattas som en attraktiv, trygg, tillgänglig och 

växande stad av många men i våra stadsdelar finns fortfarande stora 

problem. Endast 32 % av Rinkebys befolkning känner trygghet. Droger 

säljs öppet på torget trots att man satt in en massa olika insatser. Det 

som görs räcker inte. 

 

Det är 7 ½ år sedan som Rinkeby slogs ihop med Kista med stora 

konsekvenser för Rinkeby. För de boende viktiga institutioner som 

försäkringskassa och socialtjänst försvann liksom så mycket annat. Ett 

förfall började. Även om man nu ska bygga om Rinkebystråket och så 

småningom Rinkeby Allé så är 7 ½ år en mycket lång tid för barn, 

ungdomar och boende i området. Ett förfall sätter sig i själen. Om man 

dessutom tar bort föreningsstöd, familjecentrum och lokalerna blir dyra 
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att hyra så blir det kris. Och en kris tar lång tid att vända. Nu ska ett 

familjehus komma till och det är brådskande. 

 

Även Husby har råkat ut för nerläggningar och en stadsbyggnadsplan 

som många ogillade och protesterade emot. Där har man just nu en 

positiv trend i och med att Fryshuset bygger upp en filial i området och 

många är engagerade i det. Det visar att man kan inte bara låta tiden gå 

och riva ner utan man måste också bygga upp. Det har ännu inte skett i 

Rinkeby. 

 

Miljötänkande. Trots långsiktiga satsningar som ”Håll Järva rent” är 

våra områden skräpiga och miljötänkandet är svagt. I affärerna i 

Rinkeby finns inte ens ekologiska produkter eller kravmärkta grönsaker 

att köpa om man skulle vilja.       

                                                                                                                   

Man fortsätter att öka andelen ekologiska livsmedel i de egna 

verksamheterna men det går långsamt. Att man inte kan tänka sig att 

införa en vegetarisk dag i veckan i alla egenregi verksamheter är trist. 

Det skulle betyda mycket för miljön och även för folkhälsan. 

 

Kultur.  Stadsdelens alla barn och ungdomar har god tillgång till 

professionella konst- och kulturupplevelser säger man. Men många 

barn och ungdomars föräldrar i vårt område har inte råd att betala 

avgifterna i kulturskolans verksamhet för att t ex lära sig att spela ett 

musikinstrument. Många barn och ungdomar kan inte delta i 

sportverksamheter av samma skäl. Lokalhyrorna gör att föreningar har 

svårt att driva sin verksamhet. Därmed går man miste om ungdomars 

kreativitet, deras egna initiativ och förmåga till ansvarstagande. 

 

Familjehuset i Rinkeby ska komma tillbaka i ny form. Det är bra även 

om man kunde lösa lokalfrågan på ett bättre sätt än att lägga beslag på 

lokaler i Folkets hus som skulle kunna användas till annat. Folkets hus 

hade kunnat bli ett kulturhus. Nu finns ingen plats för det. Vi behöver 

nya lokaler till kultur. Kvinnor-tjejer saknar lokaler och träffpunkter. 

Föreningar behöver utrymmen. 

 

Valfrihet.  Det finns stora valmöjligheter när det gäller skolor. Men hur 

bedömer man om en skola är bra? Hur vet man om en privatskola finns 

kvar om ett par år eller läggs ner? Hur vet man att inte resurserna 

hamnar i någon riskkapitalists ficka i stället för att skapa god 

undervisning?  

 

Äldrevård. I äldrevården ser man att de privata aktörerna har färre 

visstidsanställda och lägre utbildningsnivå hos personalen.  Det är svårt 
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att få samarbeten att fungera mellan olika myndigheter när det finns så 

många olika aktörer inblandade. Det är svårt med kontrollen.                                          

 

Vi ser också att det finns många äldre som skulle vilja komma till 

servicehus eller till mellanformer av boenden. Biståndsbedömningen är 

så sträng att det endast är möjligt att få plats på ett servicehus i livets 

slutskede och därmed missar man hela poängen med den gemensamhet 

och trygghet som ett servicehus kan ge och som det var tänkt som när 

det skapades. Tanken att alla ska bo var och en hemma är nog god men 

nu har vi hamnat i en återvändsgränd där många sitter där i ett ensamt 

elände och skulle ha behov av andra typer av boenden. 

I våra områden finns ett stort antal äldre som vårdas av anhöriga. Det 

ger bristande insyn och kontroll av hur vården sköts. Det nya 

ersättningssystemet för hemtjänst har åstadkommit ett stort hål i 

budgeten som måste kommas tillrätta med. 

 

Förskolan behöver flera förskollärare och mindre barngrupper. Miljön 

ska vara giftfri och maten ekologisk. Varför ska vi inte kosta på de små 

barnen som är framtiden bästa möjliga start? 

 

Ungdomsarbetslösheten. Man har gjort många olika typer av 

satsningar för att få ungdomar i arbete. Det finns bra projekt för att föra 

tillbaka ungdomar till ett normalt liv i stället för kriminalitet. Man kan 

räkna upp olika insatser men faktum kvarstår. Siffror från USK visar att 

den öppna arbetslösheten hos ungdomar 18-24 år i Rinkeby-Kista har 

ökat 4 gånger mellan 2007 och 2013. (Öppet arbetslösa hos hela 

befolkningen i vårt område har ökat från 1,63% 2007 till 6,66% 2013. I 

Rinkeby från 1,9% 2007 till 8,53 % 2013.) Det är inga lysande siffror.  

Man kan ordna praktikplatser men ungdomarna tröttnar när ingen plats 

leder till ett riktigt jobb. Hur man ska kunna lösa det är nog den största 

utmaningen vi har. 

 

Socialtjänsten har utökade krav på sig på kvalitetsutveckling men har 

svårt att rekrytera personal som vill arbeta t ex med barnområdet. 

Personalomsättningen ökar. Man har svårt att behålla erfaren personal. 

Här behövs löneinsatser och annan stimulans för personalen. Det är 

olyckligt när bemanningsföretag får hand om känsliga frågor som 

kvinnor utsatta för våld och det finns exempel på att man har misskött 

sekretessen.  Vi är övertygade om att vår socialtjänst är kompetent och 

skicklig men det finns gränser för vad man kan åstadkomma med för 

små resurser. 

 

Bostäder. Arbetet med att skapa nya bostäder i vårt område måste 

fortsätta. Det saknas hyresrätter och ungdomslägenheter. Men vi vill 

inte se att man smäcker upp fula, billiga hus som kommer att få samma 
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problem som miljonprogrammens hus om några år. Man måste kunna 

kosta på sig att tänka i kvalitet och i att husen ska hålla i framtiden och 

passa in i miljön och få invånarna att känna stolthet över sitt boende. 
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§ 9 

Partiell revidering av delegationsordningen för Rinkeby-Kista 
stadsdelsförvaltning 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner de förändringar som vidtagits i 

delegationsordningen 
 

Ärendet 

Förvaltningen föreslår att delegationsordningens disposition förändras 

och att vissa kapitelrubriker byts ut för att bättre beskriva 

förvaltningens delvis nya organisation. Därutöver föreslår förvaltningen 

förändringar i ett flertal av delegationsordningens kapitel. 

Förändringarna berör bland annat delegation för beslut om utlämnande 

av allmän handling, yttrande till tillsynsmyndighet och domstol i vissa 

fall, beslut om barnomsorg på obekväm arbetstid och beslut om 

försöks- och träningslägenhet i vissa fall.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2014. Dnr 1.1.-190-2014. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 10 

Om- och tillbyggnad av förskolan Knutbygränd 6, Rinkeby - 
Genomförandeärende 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förslaget om återuppbyggnad av 

förskolan Knutbygränd 6, Rinkeby. 

2. Stadsdelsnämnden hemställer hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av projektet. 

3. Omedelbar justering 
 

Ärendet 

Den 28 juli 2012 brann förskolan Knutbygränd, kvarteret Kvarnpigan 1. 

Drygt hälften av förskolans lokalyta om 834 m
2
 brann ner till grunden. 

Den nedbrunna ytan utgjordes i huvudsak av tre förskoleavdelningar. 

Kvarvarande del av förskolan (411 m
2)

 innehåller kök, personalytor, 

samt två förskoleavdelningar. Planeringen av ny tillbyggnad av 

förskolan har pågått under 2013. SISAB har engagerat en arkitektfirma 

som färdigställt och upprättat en ritning. Berörda fackliga 

organisationer har deltagit i arbetet som ligger till grund utformningen 

av lokalerna. Den 5 augusti 2013 ersattes temporärt de nedbrunna 

avdelningarna med en paviljong på närliggande tomt. Kvarvarande två 

avdelningar på förskolan Knutbygränd 6 kommer att behöva evakueras 

under byggperioden.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2014. Dnr 2.6.-375-2013. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 11 

Upphörande av fullmakt att föra Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnds talan i mål enligt lag om vård av 
missbrukare i vissa fall (LVM) 

Beslut 

Tidigare beslut om befullmäktigande av biträdande enhetschef Kristina 

Lundh att föra nämndens talan upphävs.  
 

Ärendet 

Förvaltningen föreslår att fullmakt för Kristina Lundh att föra Rinkeby-

Kista stadsdelsnämnds talan i förvaltningsdomstol i mål enligt Lag om 

vård av missbrukare i vissa fall (LVM) upphör. Skälet till detta att är att 

hon slutat sin anställning i förvaltningen. Befullmäktigande att föra 

sådan talan har enhetschef Gun Rydgren och biträdande enhetschef 

Marianne Mattsson vid Rinkeby-Kistamottagningen inom Rinkeby-

Kista stadsdelsförvaltning.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2014. Dnr 6.-187-2014. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 12 

Stockholms stads kemikalieplan 2014-2019 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 
 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Stockholms stads kemikalieplan 

2014-2019” till samtliga stadsdelsnämnder och facknämnder samt till 

vissa andra berörda myndigheter och organisationer för yttrande senast 

den 25 april 2014. Förvaltningen är positiv till förslaget till 

kemikalieplan. Den är välstrukturerad och belyser viktiga områden. Att 

barns vardag lyfts som ett prioriterat område i planen anser 

förvaltningen vara föredömligt. Det kemikaliecentrum för stöd och råd 

som inrättas har förvaltningen redan etablerat kontakt och påbörjat ett 

samarbete med. Ett viktigt område i kemikalieplanen är upphandling. 

Förvaltningen anser att krav på varor och kemikalier behöver ställas 

redan i förfrågningsunderlaget inom alla områden där det är relevant 

och att högre krav kan ställas inom områden där barn och ungdomar 

exponeras.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2014. Dnr 1.5.1.-016-2014. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Burhan Yildiz (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. Ledamoten Kerstin Aggefors m.fl. (S) samt 

tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) anslöt sig till miljöpartiets 

förslag till beslut.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP), ledamoten Kerstin 

Aggefors m.fl. (S) samt tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget, gemensamt, 

förslag till beslut enligt följande.  

 

Att delvis godta förvaltningens förslag till beslut 
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Att därutöver anföra att man bör lägga till möjligheten att efter 

utvärdering göra mindre revideringar av planen efter två år. 

 

Vi ser mycket positivt på att förlaget till kemikalieplan äntligen är 

färdigt och tycker att många viktiga delar av stadens kemikaliearbete 

har tagits med. Vi är också mycket nöjda över att barns exponering för 

kemikalier har fått en central roll i förslaget. Vi välkomnar att 

ambitionerna åter höjs, sedan Miljömiljardsprojektet "Nya gifter – nya 

verktyg" (2004-2008) avslutades. 

 

Vi instämmer helt i prioriteringen att minska barns exponering för 

skadliga kemikalier, men anser därutöver att utfasning av persistenta 

och bioackumulerande ämnen och användningen av giftfria 

byggmaterial bör vara viktiga områden att arbeta med då dessa två 

områden kan ge skadlig påverkan på mycket lång sikt, och blir svåra att 

hantera när problem uppstår. Inom dessa tre områden (barn, 

byggmaterial och persistenta kemikalier) är det extra viktigt att ”ska-

krav” ställs och att man undviker formuleringar som ”bör inte 

användas” då detta kommer försvåra uppföljning och eventuell påföljd 

om kraven inte följts. Vi anser också att det är extra viktigt att 

försiktighetsprincipen används inom dessa prioriterade områden. 

 

Även vid olika typer av upphandling är ”ska-krav” att föredra framför 

”bör” och ska göras i de fall där det finns laglig möjlighet. Staden bör 

verka för utökade möjligheter att ställa sådana krav (se till exempel 

ärende 16 om EU-arbetet). Staden är dessutom en så stor aktör att det 

kan vara befogat med riktade teknikupphandlingar, ibland tillsammans 

med andra kommuner (se till exempel ärende 8 om policy för golv med 

ftalater). Upphandlande förvaltning eller bolag måste få tydliga 

riktlinjer med beskrivning av vad som inte ska upphandlas, och vilka 

miljökrav som ska ställas då det annars kan vara mycket svårt att ställa 

någon till svars vid en uppföljning av de ställda kraven. Uppföljning av 

kraven är mycket viktig och vi vill speciellt trycka på vikten av påföljd 

om kraven inte har följts. 

 

Vi anser att det är viktigt att staden ska kunna sätta en högre standard 

för kravställande och att man t.ex. ska kunna exkludera ämnen som 

ännu inte hunnit uppföras på några listor om man bedömer att det kan 

finnas risker med dessa. Staden är en stor aktör som har stor inverkan 

och bör därför gå före. Staden har också många underaktörer som också 

kan behöva tydlighet. Därför anser vi att kemikalieplanen kommer vara 

viktig som ett basalt övergripande dokument för att styra stadens alla 

verksamheter, men att starkare krav kan komma att ställas inom 

specifika viktiga områden, exempelvis för byggmaterial eller för 
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upphandling av inredning och utrustning inom skolor och förskolor. 

Vid en miljödiplomering av förskolor kan t.ex. en tydlig grupp 

uppställda mål och riktlinjer prickas av och därmed ge en större 

tydlighet för förskolans ledning och för föräldrar till barnen på 

förskolan. T.ex. kan det behövas en saneringsplan för utfasning av 

ftalater där barn vistas. 

 

Det är viktigt att Kemikaliecentrum finns tillgängligt med stöd och 

hjälp och kan tillhandahålla styrdokument för att hjälpa verksamheter 

att fasa ut produkter och material som kan innehålla skadliga ämnen. 

 

Stadens kemikaliearbete bör tydligt lyfta fram förslag på åtgärder på 

nationell eller EU-nivå, där sådana behöver för bättre måluppfyllelse. 

Ett exempel är skatter på farliga ämnen som inte kan förbjudas, där det 

finns alternativ som inte kommer till användning av kostnadsskäl. 

 

Vi anser att man bör överväga hur information som inhämtats genom 

tillsyn, upphandling eller på annat sätt om farliga ämnen i bestämda 

produkter kan göra mer lättillgänglig för hushåll, småföretag och andra 

brukare samt föreningar och andra medkommunikatörer. Vi anser att 

staden bör fördjupa samarbetet med ideella miljöorganisationer om 

kemikaliefrågor. 

 

Då kemikalieområdet snabbt kan förändras och då planen är ny och 

oprövad anser vi att det är viktigt att efter 2 år ha en genomgång av 

möjliga problemområden och möjlighet till en eventuell revidering av 

kemikalieplanen. 

 

Förutom de kemikalier som ”importeras” till staden med varor och 

produkter som vi använder finns det även skadliga ämnen som kan 

bildas av stadens egen verksamhet. Exempelvis kan linoljeprodukter ge 

upphov till förhöjda halter av formaldehyd och fuktskadad betong kan 

avge organiska ämnen som kan ge hälsoeffekter i inomhusmiljön. 

Andra exempel där stadens egna verksamheter kan ge avtryck på miljön 

är t.ex. fjärrvärmeproduktion och avloppshantering. Sopförbränning 

leder t.ex. till bildning av dioxiner, speciellt vid för låg temperatur och 

användning av hypoklorit i för rening av nya membranfilter i 

avloppsreningsverk ger upphov till bildning av persistenta 

klororganiska föreningar, vilket t.ex. kan undvikas genom att byta ut 

hypoklorit mot väteperoxid. I dessa fall är det viktigt att staden har 

kunskap om dessa processer och arbetar proaktivt med information och 

tillsyn för att minska risken för bildning och frisättning av dessa 

skadliga ämnen, både för en förbättrad inomhusmiljö, och för att 

förhindra utsläpp av skadliga ämnen till mark eller vatten. 
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Vi anser att kemikalieplanen är ett bra grunddokument, men det är 

också tydligt att planen är en start och inte en lösning. Arbetet kommer 

att starta med godkännandet av planen. Kemikaliecentrum kommer att 

få en enorm uppgift att lösa och det kommer behövas koordination, 

resurser och hjälp utifrån för att kunna nå målet om ett giftfritt 

Stockholm. Precis som med staden miljöprogram kommer det finnas ett 

stort behov av att samordna och informera stadens nämnder och bolag 

om innehållet i planen. Nya underdokument för styrning och 

uppföljning kommer att behöva tas fram. Vi efterlyser också en stor 

tydlighet i styrdokumenten, för att uppnå en bättre användarvänlighet. 

Vilka kemikalier får inte användas, var gäller specifika 

riskbedömningar, när kan undantag beviljas, hur kommer arbetet att 

följas upp? Även arbetet mot allmänhet och företag kommer att bli 

krävande. Det är därför av största vikt att kemikaliecentrum tilldelas 

tillräckliga resurser och att finansieringen tryggas på längre sikt. 

 

Vi måste starta nu och inte sedan. Det är viktigt att visionen om ett 

Giftfritt Stockholm inte bara stannar vid en vision. 
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§ 13 

Strategi för ökad cykling i Stockholms stad 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 
 

Ärendet 

Det övergripande målet för stadens strategi för ökad cykling är att öka 

såväl antalet som andelen cyklister genom att göra det enklare och 

säkrare att cykla. Strategin fokuserar inte enbart på pendlingscyklister 

utan på alla cyklister. Två huvudprinciper finns för strategin för ökad 

cykling. Bygg ut och utveckla kvaliteten i infrastrukturen i allt från 

övergripande stråk till utformning av detaljer. Vidare att arbeta med en 

övergripande sammanhållen kommunikation där den utbyggda 

infrastrukturen är fundamentet.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2014. Dnr 1.5.3.-131-2014.  

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Burhan Yildiz (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut enligt följande.  

 

Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. Vi är positiva till 

strategin för ökad cykling. Förvaltningen har bra synpunkter. 

 

Att därutöver anföra att 

 

Vi vill gärna se att det finns cykelverkstäder t ex vid tågstationer, gärna 

sociala företag, där man kan lämna in sin cykel under dagen. Det finns i 

Storbritannien. Vi vill också gärna se cykelpumpar på lämpliga ställen 

utmed lederna. 
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Det är viktigt att lederna har en tydlig och konsekvent skyltning så att 

man kan orientera sig i områden där man normalt inte brukar cykla. Det 

är också viktigt att man tydligt leder om cykeltrafiken när byggnads-

eller rör arbeten pågår. Krav på detta borde ingå i upphandlingar. Nu 

sätts det plötsligt upp staket utan hänvisning. 

 

När det gäller cykellederna i Rinkeby-Kista området finns det en sak 

som är värd att påpekas. En cykelled kommer från Bromsten, följer en 

liten bit gång och cykelvägen mellan Hjulsta-Tensta-Rinkeby och 

Spånga som nu är markerad med blå färg. Därefter viker leden av 

mellan Tensta och Rinkeby vidare över Järvafältet till Kista. Det 

betyder att det är två olika aktörer som har hand om den mycket 

cykeltrafikerade vägen mellan Hjulsta och norrgående leden från 

Spånga via på Kistas sydöstra sida. Med tanke på att det under långa 

perioder är snö och is och att röjningen hittills skötts vid mycket olika 

tidpunkter när flera entreprenörer är inblandade så oroar vi oss för att 

det kan vara farligt för cyklister som kommer från Hjulsta genom 

Rinkeby när en bit av vägen på mitten sköts av Trafik och 

renhållningsnämnden och resten av förvaltningen. En bit kan vara 

sandad och skrapad, sen kommer det en annan bit som inte är åtgärdad. 

Kanske det vore klokt om trafik och renhållningsnämnden tog hand om 

den nu blåmarkerade sträckan också. Det är många som cyklar den 

vägen till nästa led. 

 
Särskilt uttalande 1 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Burhan Yildiz (FP) 

anmälde ett särskilt uttalande. 

 

För Stockholm i allmänhet och Rinkeby-Kista i synnerhet ska fortsätta 

vara en cykelstad bör tillgängligheten stärkas ytterligare. Järvafältet är 

stort, vackert och på många sätt fantastiskt. I framtiden vill vi se ett 

Järvafält som är mer tillgängligt för cykeln, och därmed medborgarna. 

En bra cykelstad behöver ett sammanhängande, framkomligt och 

kapacitetstarkt cykelvägnät. För att öka cykelns attraktions- och 

konkurrenskraft genomförs en historisk satsning på 

cykelinfrastrukturen i Stockholm inom ramen för cykelmiljarden. Vår 

ambition är att alla cyklister ska ta sig fram på ett effektivt och säkert 

sätt överallt i staden. 

 

I Järva satsar vi stort på cykling för att fler ska välja cykeln som ett 

självklart transportmedel. En av de viktigaste åtgärderna i detta arbete 

har varit att förbättra cykelvägnätet. Fokus i Järvas cykelstrategi ligger i 

att öka framkomligheten samt nätet fortsätter att kopplas till viktiga 

målpunkter i staden och i kranskommuner. 
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Vi erbjuder cykelkurser för vuxna Järvabor som vill lära sig att cykla. 

Utöver det erbjuder vi en rad cykelaktiviteter och lånecyklar finns 

tillgängliga på cykelstationer. Potentialen är mycket stort för ökad 

cykling i Järvaområdet. 

 
Särskilt uttalande 2 

Ledamoten Kerstin Aggefors m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Det ställs stora krav om man vill förbättra möjligheterna att använda 

cykeln mera som dagligt transportmedel. Det behövs en 

ambitionshöjning Det måste finnas ett bra samarbete mellan 

kommunerna för att få enkla pendlingsstråk till och från Järva att 

fungera. 

 

I vårt område har vi speciella problem. Det pågår en massa vägarbeten 

överallt och de kommer att fortsätta under flera år. Cykelvägarna ändras 

och saknar tydliga hänvisningsskyltar. Asfalten bryts upp där det ska 

läggas kablar och kan ha vassa kanter ena dagen och en omärkt grop för 

att sedan stå fylld med grov sprängsten i månader. Det kommer vi att få 

leva med en längre tid och man måste noggrant och ofta kontrollera hur 

cykelvägarna ser ut. Singelolyckor är ju de vanligaste cykelolyckorna. 

Byggarbetsplatserna gör att förändras från en dag till annan. 

 

Många vägar som delas av cyklister och gångtrafikanter saknar 

markering av vilken sida av vägen respektive trafikanter ska hålla sig 

på. Det kan finnas en markering i början av vägen men vid korsningar 

eller anslutande vägar saknas markering. Ibland finns separata trafikljus 

för gående och cyklister som är svåra att upptäcka för bilister som har 

sina signaler på andra sidan övergångsstället. Trafikfarliga situationer 

uppstår. 

 

Det behövs parkeringsmöjligheter som inte ligger i skymundan bakom 

en gavel utan väl synliga och så säkra som möjligt för stölder. Man 

ställer gärna cykeln så nära affären, bussen, arbetsplatsen, parken eller 

T-banan som möjligt för att kunna titta till den. 

 

Snöröjningen men även sandsopning är ett stort problem som måste 

lösas för att få en bra situation för cyklister. Man röjer vid olika tider i 

stadsdelarna och man vet inte vad som möter utmed sträckan när man 

startar på en snöröjd del. Samordning och samarbete mellan 

stadsdelarna måste fungera. Grus som samlas under vintern blir slirigt 

och farligt på våren när snön smält bort. Fungerande cykeltrafik ställer 

en hel del krav men det ska inte behöva hindra att man framgångsrikt 

får många fler som pendlar per cykel till sina arbeten.      
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Särskilt uttalande 3 

Tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) anmälde ett särskilt uttalande.  

En forskningssammanställning gjord av professor Pia Björklid, 

Stockholms universitet och som finns på Trafikverkets webbplats, 

www.trafikverket.se, visar bland annat att färre barn skadas i trafiken, 

vilket är mycket positivt. Men utvecklingen har en baksida, nämligen 

den att barnens rörelsefrihet har förändrats. I trafikerade områden 

föredrar föräldrarna att begränsa rörelsefriheten för att skydda barnen 

mot risken att bli skadade i en trafikolycka. Den ökande bilismen har 

begränsat rörelsefriheten framförallt när det gäller barnens lekområden, 

skolvägar och fritidsvägar.  

 

Trafiksäkerheten för barn måste beaktas i ett helhetsperspektiv. Att 

miljön ska vara olycksfri och säker är en självklarhet men långt ifrån 

tillräcklig. Barnen är de främsta brukarna av närmiljön och utemiljön är 

också deras utvecklingsmiljö.  

 

Riskerna för en så kallad negativ anpassning måste uppmärksammas. 

Den kan innebära att vårdnadshavare och barn ser det som en 

självklarhet att man inte längre kan gå eller cykla utan måste använda 

bilen även för kortare sträckor.  

 

Risken finns att man satsar på individuella åtgärder i form av 

kampanjer och trafikträning istället för trafikmiljöåtgärder fast det är 

belagt att det senare har den största effekten på trafiksäkerhetsarbetet.  

 

Barn utvecklas genom att få påverka och ta ansvar för det som berör 

dem själva vilket också framförs i FN:s  konvention om barnets 

rättigheter (barnkonventionen) artikel 12. Barn och unga måste få bli 

mer delaktiga i det som gäller deras grannskap. Ett första steg till 

medinflytande vid förändring av den egna miljön är att besitta kunskap 

om det man vill påverka. Även barns rätt till lek, artikel 31 och barns 

rätt till att ”åtnjuta bästa uppnåeliga hälsa”, artikel 24 framhålls i 

barnkonventionen.  

 

Att försöka förändra barns beteende har varit huvudsyftet i många 

kampanjer. Studier visar att beteendeträning inte ger förutsägbara 

effekter på barns trafiksäkerhet. Att utveckla beteendemodifikation hos 

bilförare har inte heller slagit så väl ut, de förändrar inte sitt beteende 

när barn leker på trottoaren eller på en gångväg nära vägen.  

Trafiksäkerhetsundervisningen borde därför inriktas mot bilförare 

snarare än mot barnen. Då vuxna har visat sig svåra att påverka återstår 

bara en strategi – och det är att förändra trafikmiljön.  Den främsta 

åtgärden är att separera barn och bilar.  

 

http://www.trafikverket.se/
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Vänsterpartiet drar av ovanstående följande slutsatser av betydelse för 

en strategi för ökad cykling i Stockholms stad:  

- Minska bilismen i Stockholms innerstad, 

- Genomför trafiksäkerhetsprogram för elever i skolan men ha en 

realistisk syn på effekten, 

- Låt barn och unga vara delaktiga i utformningen av sin närmiljö 

vilket innebär större ansvarstagande för det egna beteendet, 

- Trafikplanera så att barn och biltrafik separeras. 
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§ 14 

Förslag till riktlinjer för serveringstillstånd 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ” Förslag till riktlinjer för 

serveringstillstånd” till alla stadsdelsnämnder och 

stadsledningskontoret. Riktlinjerna har i huvudsak samma innehåll som 

tidigare med undantag för anpassning till alkohollagen som trädde i 

kraft 1 januari 2011 samt vissa förtydliganden i tidigare skrivning. 

Syftet med de kommunala riktlinjerna är att den som söker tillstånd ska 

kunna förutse om den verksamhet som planeras kan ges tillstånd, samt 

ge vägledning vid handläggning och beslut så att ansökningar 

behandlas lika. Riktlinjerna utgår från alkohollagens regler. 

Stadsdelsförvaltningen är, med vissa mindre invändningar, positiv till 

de förslagna riktlinjerna för serveringstillstånd.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2014. Dnr 1.5.2.-132-2014.  
 

Förslag till beslut 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Burhan Yildiz (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. Tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) anslöt sig 

till miljöpartiets förslag till beslut.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) samt tjänstgörande 

ersättaren Leo Ahmed (V) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag till beslut enligt följande.  

 

Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

 

Att därutöver anföra: 
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Vi tycker att de nya riktlinjerna i huvudsak är bra. De ger en tydlig 

information till krögare och allmänhet om vad som gäller vid 

alkoholservering i Stockholm. 

 

Diskriminering är ett allvarligt problem i samhället och Stockholms 

uteliv. Vi välkomnar att skyltning vid entréerna som talar om vilka 

regler som gäller vid insläpp. Vi tycker att man dessutom ska ange i 

riktlinjerna att diskriminering kan medföra att tillståndshavaren enligt 8 

kap.12 paragrafen i alkohollagen anses olämplig att utöva 

verksamheten. Upprepad eller systematisk diskriminering ska alltså 

medföra att serveringstillståndet kan återkallas. 
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§ 15 

Krav- och behovsanalys avseende gemensam IT-service 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen 

 
Ärendet 

Samtidigt som kommunfullmäktige förlängde nuvarande avtal med 

Volvo IT t.o.m. den 31 december 2016, gavs kommunstyrelsen i 

uppdrag att genomföra en krav- och behovsanalys av avtalets 

ändamålsenlighet. Stadsledningskontorets rekommendation är att 

staden ska utnyttja även den andra förlängningsperioden av nuvarande 

avtal t.o.m. den 31 december 2018. Under denna förlängningsperiod 

förbereds och genomförs en förnyad upphandling som planeras gälla 

fr.o.m. den 1 januari 2019. Förvaltningen har inga invändningar mot 

detta. Vid en ny upphandling tas steget in i en ny IT-miljö som baseras 

på att så gott som samtliga arbetsplatser utrustas med bärbara datorer.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2014. Dnr 1.5.1.-133-2014. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Burhan Yildiz (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) anslöt sig till 

vänsterpartiets förslag till beslut.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) samt ledamoten Birgitta 

Hald-Svensson m.fl. (MP) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget, gemensamt förslag till beslut enligt följande.  

 

Att avslå förslaget om att förlänga avtalet med Volvo IT i ytterligare 

två år efter 2017 

 

Att anföra följande 
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Stadens upphandling av gemensam IT-service från Volvo-IT har med 

rätta fått motta mycket kritik. Den genomfördes utan föregående 

behovsanalys och utan tillräcklig kostnadsanalys.  Detta har kritiserats 

av stadens revisorer. För flertalet av stadens bolag och nämnder har 

avtalet inneburit både sämre och dyrare IT-service. För t ex skolorna 

har det närmast blivit katastrofalt, då utformningen av tjänsterna inte 

alls anpassats till deras behov.   

 

Vi anser det bör göras en ordentlig oberoende granskning av utfallet av 

detta avtal för stadens bolag, nämnder och förvaltningar. Dessutom bör 

en utredning göras om möjligheten att staden själv återtar ansvaret för 

it-service. Innan så har skett bör inget beslut tas om att förlänga avtalet 

med ytterligare två år.    
 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Kerstin Aggefors m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Socialdemokraterna har vid flertalet tillfällen framfört kritik avseende 

de funktionsbrister och stora och onödiga kostnader i det nuvarande 

GS-IT-systemet. När kommunfullmäktige beslutade om att förlänga 

avtalet med Volvo-IT i maj 2013 reserverade vi oss emot beslutet och 

förordade införandet av ett nytt system som garanterar god 

funktionalitet. I ärendet skrev vi bland annat följande:  

 

’Vi finner det anmärkningsvärt att en upphandling som omsätter så 

stora ekonomiska belopp och som samtidigt har varit föremål för så 

mycket kritik som GS-IT förlängs utan att en ordentlig analys görs av 

ärendet. Att enkelt avfärda en ny upphandling med invändningen att det 

är en stor process ter sig märkligt när det är uppenbart att det finns 

starka funktionsbrister som ännu inte kunnat åtgärdas.’ 

 

GS-IT har bland annat av stadens egna revisorer och externa 

utvärderare fått skarp kritik för systemets bristande användarvänlighet 

och förmåga att leva upp till alla de behov som finns inom stadens 

verksamheter. Detta har i synnerhet varit ett stort problem inom skolan 

där systemets bristande flexibilitet fått negativa konsekvenser för IT-

användningen i undervisningen.  

 

Stockholms stad bör ersätta det nuvarande systemet med en ny 

funktionell IT-lösning. Att Stadsledningskontoret i det läget planerar 

för en förlängning avtalet är därför olyckligt.   
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§ 16 

Trafikförändringar i SL-trafiken 2014/2015 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet överlämnas som svar på remissen 

 
Ärendet 

Trafiknämnden har till samtliga stadsdelsnämnder underremitterat ett 

inom landstinget upprättat förslag till möjliga trafikförändringar inom 

länets kollektivtrafik att gälla från december 2014 och under 2015. 

Förslagen rör linjesträckningar, turtäthet och trafikeringstid. 

Förvaltningen anser att Kista och Akalla busstationer snarast behöver 

ges mer ändamålsenliga, trygga och klimatanpassade utformningar för 

att kunna klara både det nuvarande och inte minst det eftersträvade 

framtida ökade kollektivresandet med buss i området. Vidare pekar 

förvaltningen på att det bland annat bör övervägas att under högtrafiktid 

vardagar ge vissa busslinjer en ökad turtäthet samt sätta in större bussar 

på de mest belastade delsträckorna. Förvaltningen ser 

sammanfattningsvis positivt på de planerade trafikförändringarna i SL-

trafiken 2014/2015 inom Rinkeby-Kista även om vissa ytterligare 

förbättringar vore välkomna.  
 

Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2014. Dnr 1.5.1.-169-2014. 

 
Förslag till beslut 

Ordförande Bo Sundin m.fl. (M), ledamoten Burhan Yildiz m.fl. (FP) 

samt ledamoten Birgitta Hald-Svensson (MP) yrkade att nämnden antar 

förvaltningens förslag till beslut. 
 

Ledamoten Kerstin Aggefors m.fl. (S) samt tjänstgörande ledamoten 

Leo Ahmed (V)  yrkade bifall till socialdemokraternas och vänster-

partiets gemensamma förslag till beslut.  
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Kerstin Aggefors m.fl. (S) samt tjänstgörande ledamoten 

Leo Ahmed (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag 

till beslut enligt följande. 

 

att delvis bifalla förvaltningen förslag till beslut  
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att därutöver anföra följande 

 

Rinkeby- Kista stadsdel är i förändring med både fler bostäder och 

förändrad trafikföring. Behovet av en anpassning av kollektivtrafiken 

är stort. 

På sikt är en utbyggnad av tunnelbanans båda grenar, Akalla- och 

Hjulstalinjerna, till Barkarby viktiga att få genomförda. Tvärbanan 

kommer även den att i en närmre tid spela en viktig roll. 

 

Befolkningen växer och fler flyttar in till stadsdelen. Av denna 

anledning är det viktigt att vi anpassar SL-trafiken till vår växande 

befolkning.  

 

Behovet av servicelinjer har under flera år mötts av tystnad. Att 

underlätta för äldre och funktionshindrade att ta sig mellan 

bostadsområden och centra med den service vi har inom 

stadsdelsområdet är viktigt.  

 

Diskussionen om alternativa typer av bussar är intressant och bör 

prövas. Liksom att kunna ha extrabussar på delar av de busslinjer som 

går mellan våra stadsdelar men som kommer från annat håll och slutar 

utanför vår stadsdel. Att bli ståendes kvar vid hållplats för att bussen är 

fyll av passagerare eller att jag inte kommer med bussen med min 

barnvagn och småbarn är något vi bör komma bort från med en god 

kollektivtrafik.  

 

När bostadsområden blir arbetsplatser under längre perioder är det 

viktigt att anpassa genomfartstrafiken i området. Ett exempel är 

busshållsplatsen i anslutning till Rinkeby Allé som länge varit utan 

busshållsplats nära Järva närsjukhus. Att den frågan nu är nära en 

lösning är bra. 

 

Akalla och Kista har bussterminaler som behöver upprustas för att ge 

service och trivsel för kollektivresenärerna. Kistas bussterminal med 

både tunnelbana och bussar som trafikerar flera andra kommuner skall 

prioriteras. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande.  

 

Vi är generellt positiva till alla förändringar i kollektivtrafiken som har 

i syfte att förbättra tillgängligheten och turtätheten, särskilt i tätorten 

Rinkeby med sina ca 16 000 invånare ca 2 000 anställda som pendlar 
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dit varje dag till bl.a. närsjukhuset Aleris som ligger i området. Det är 

av stor vikt att man påskyndar arbetet tillsammans med Stockholms 

läns landstings förvaltning och Stockholms stads trafikkontor och 

åtgärdar dessa brister. 

 

När det gäller konkreta lösningar anser vi att den bästa lösningen i 

nuläget är att antingen låta en av de tre busslinjerna (514,540 eller 179) 

som trafikerar Rinkeby få en linjesträckning genom Rinkeby via 

Hjulstavägens planerade förläggning via f.d. Kvarnbyvägen med 

anslutning till Rinkeby allé, eller alternativt att låta den planerade, nya 

extrainsatta, busslinjen 179X trafikera denna sträcka eftersom denna 

förbindelse, enligt Trafikverket, blir klar att tas i bruk juni/juli 2014. 
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§ 17 

Stockholms stads arbete med socialt utsatta områden 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Stadsrevisionen har genomfört en granskning i syfte att bedöma om 

staden har en ändamålsenlig styrning, samordning och uppföljning av 

insatser i socialt utsatta områden. Granskningen har utgått från ett antal 

områden som bedöms vara viktiga för invånarnas livssituation, t.ex. 

utbildning, boende, arbete, trygghet och sociala stödinsatser. I 

granskningen har bl.a. Rinkeby-Kista och Skärholmens 

stadsdelsnämnder samt ett antal facknämnder och kommunala bolag 

ingått. I revisionsrapporten redovisas många av Rinkeby-Kista 

stadsdelsnämnds insatser som bidrar till att stadens inriktningsmål 

uppfylls. Bl.a. nämns fältgruppens, medborgarvärdarnas och 

ungdomsvärdarnas arbete, projektet sociala insatsgrupper, 

områdesgrupper om Myndigheter i samverkan och infocenter för 

nyanlända somalier som goda exempel. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2014. Dnr 1.4.-175-2014. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 
Särskilt uttalande 1 

Ordföranden Bo Sundin (M) samt ledamoten Burhan Yildiz (FP) 

anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Det är viktigt, både ur demokrati- och utvecklingsperspektiv, att stadens 

verksamheter återkommande genomlyses och granskas. Resultatet av 

dessa granskningar kan och bör bidra till kontinuerligt förbättrad 

verksamhet - både genom spridandet av goda exempel men också 

genom att utmaningar uppmärksammas. 

 

Inte minst med denna bakgrund ser vi positivt på revisorernas rapport 

som både beskriver mycket av vad som görs från olika håll i staden och 

lokalt, den positiva utveckling som skett vad gäller tex minskat 

biståndsberoende och ökade upplevelser av service och trygghet hos 

bostadsbolagen men också de stora utmaningar som på sina håll 

fortfarande finns kvar vad gäller tex utbildningsnivåer och 

jobbfrekvens. 
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Vi gläds åt att revisorerna särskilt lyfter fram såväl betydelsen av 

samarbete mellan myndigheter som värdet av förebyggande arbete och 

tidiga insatser. Vi tror att mycket kan åstadkommas just genom detta 

sätt att arbeta: dels finns det betydande ekonomiska värden i detta men 

minst lika viktigt är de mänskliga värden som kan uppnås genom att 

fler personer klarar skolan, kommer i arbete och håller sig från 

kriminalitet och missbruk av olika slag. 

 

Revisorerna lyfter i sin rapport också fram vikten av att bryta 

hjälplöshetsmekanismer och bygga upp en bra självsäkerhet och 

självkänsla hos individer. Vi instämmer till fullo i detta och vill också 

tillägga att detta nog, med ett mer strukturellt perspektiv, också kan 

sägas gälla inte bara individer utan också hela områden. Hur områden 

omtalas och beskrivs i media av journalister, politiker eller andra 

påverkar i viss mån bilden av dessa områden och hur de som bor och 

jobbar i dem betraktar sitt område och sig själva. 

Ibland, från olika håll och av olika skäl, tenderar tyvärr en överdrivet 

ensidig och mörk bild av stadsdelsområdet att målas upp. Vi tycker 

därför att det är extra viktigt att på olika sätt lyfta fram och positivt 

uppmärksamma den kraft, de möjligheter och det engagemang som 

finns i stadsdelsområdet i form av bland annat dess ungdomar, 

föräldrar, föreningar, företagare, förvaltningens och andra myndigheters 

medarbetare. 

 

Vi ser avslutningsvis fram mot att under nästa mandatperiod fortsätta 

arbetet med att förbättra förutsättningarna för god utbildning, jobb och 

trygghet i området samt att även framöver ta del av revisorernas 

granskning av det arbetet. 

 
Särskilt uttalande 2 

Ledamoten Kerstin Aggefors m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Revisionsrapporten kan tyckas vara korrekt i sak. Den tittar på hur 

Stockholms stad arbetar med socialt utsatta områden, hur kommunen 

arbetar mot de mål man har satt upp. Även om man kan tycka att den 

borde beröra hur lyckat – eller misslyckat arbetet är – kan man istället 

konstatera att det snarare måste vara något fel med Stockholms stads 

mål. 

 

Det konstateras i rapporten att Stockholms stad har ett bra 

förebyggande arbete, tillräckligt med tidiga insatser och att det dagliga 

arbetet fungerar bra. Man radar upp arbetsområden där man satt upp 

mål, arbetar med riktlinjer, får extra resurser i riktade satsningar. 
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Frågan är, när mäter man hur lyckade de är? Är det inte resultaten i sig 

man borde rikta in sig på? 

Samtidigt som stadsrevisionen konstaterar att allt fungerar bra finns vi i 

en av de stadsdelar som är socialt utsatta. Här har socialtjänsten haft 

stora problem under många år och har fortfarande problem med att 

rekrytera och behålla personal. Boendesituationen är i det närmaste 

katastrofal. Så kallade dialoger genomförs men i vilken form har man 

tagit hänsyn till de synpunkter som inkommit? Arbetslösheten har stigit 

under flera år, inte heller det verkar vara ett bekymmer, det man tittar 

på i revisionen är att det finns ett jobbtorg och en arbetsförmedling. 

 

Det hade varit klädsamt om revisionen hade hittat åtminstone ett par 

utvecklingsområden. Det är ju inte så att de inte finns.  

 
Särskilt uttalande 3 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. Tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) anslöt sig till 

miljöpartiets särskilda uttalande.  

 

Vi är tacksamma över att staden har försökt göra satsningar i 

ytterområden som är socialt utsatta. Man kan räkna upp en mängd bra 

insatser som gjorts i Järva området. Men vi är inte alls nöjda med det vi 

ser.  För att verkligen göra skillnad borde man ha investerat mer pengar 

och man borde fortsatt satsningen under en lång tid. Det krävs mycket 

långsiktighet, rejäla resurser och nytänkande för att ändra trender och få 

en varaktig effekt.  

 

“Stockholm är världsledande i skyddet av de mänskliga rättigheterna” 

står det i vision 2030 för Stockholms stad. Då måste vi också erbjuda 

tak över huvudet för stadens hemlösa, även för EU-medborgare. Inte 

bara för de hemlösas skull, utan också för att göra det tryggt för våra 

medborgare. 

  

På senare tid har det regnat in klagomål på städningen av offentliga 

ytor. Den är under all kritik och skapar en oro hos de boende i Rinkeby-

Kista. Trafikkontoret har en 24h regel, att allt klotter skall bort inom 

24h. Vi skulle vilja se flera muraler i området. Det kanske kan vara en 

laglig väg att flytta klottret till hänvisad plats. Vi tror på att uppmuntra 

till kreativitet. Det är ett sätt att inkludera de boende i utformandet av 

sin boendemiljö.  

 

Man vill öka statusen på Rinkeby-Kista området, det finns flera sätt för 

detta och det är viktigt att tänka utanför boxen.                                                                               
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Ett sätt är att börja med stadsodling, ett sätt som skapar grönare och 

trevligare område. I stadsdelen Seved i Malmö har stadsodling använts 

inte bara för att skapa en mer trivsam miljö, utan även för att underlätta 

för möten kring odlingen. Ytterligare exempel går att hitta i Uppsala, 

Botkyrka och på många andra håll. Genom att kombinera odlingen med 

ett socialt rum för spontana samtal om ett områdes förutsättningar och 

möjligheter kan nya planer för kvarteren växa fram. Dessutom skapas 

möjligheter för en lokal och hållbar matproduktion. 

 

Man skriver mycket om boendedialog i texten, något som vi undrar 

över. Hur har det verkligen gått till. För inte så längesedan körde man 

över de boende när det gällde detaljplanen för kvarteret Anholt i Kista. 

Efter att man haft boendedialog valde man ändå att köra över de 

boende, tvärt emot vad boendedialog skall handla om. Samma sak 

hände i Husby när man körde över medborgarna angående Husby Träff. 

Vi undrar vilka förbättringsförslag från hyresgästerna som verkligen 

har gått igenom.  

 

Vi skulle också vilja veta hur krisplanen för Rinkeby-Kista ser ut.  

 

Vi skulle även vilja att man tittade på och inspirerades av Gårdsten och 

Hovsjö. Exempel på områden där arbetslösa boende har utbildats och 

anställts i arbetet med upprustningen. Miljöpartiet vill att dessa 

exempel ska spridas och bli många fler. Ett sätt att stimulera fram fler 

exempel är att underlätta matchningen mellan arbetskraftsbehovet och 

upprustningskompetensen hos de boende. Miljöpartiet vill till en början 

tillföra 2 000 platser på branschinriktad jobbutbildning med fokus på 

just upprustning. Arbetsförmedlingen bör få i uppdrag att i samverkan 

med Sveriges Allmännyttiga Bostadsföretag (Sabo), Sveriges 

Kommuner och Landsting, Byggnads, Byggindustrierna och 

Fastighetsägarna att ta fram och genomföra utbildningen. En särskild 

upprustningsutbildning.  

 

Arbetslösheten och framför allt ungdomsarbetslösheten är en olöst 

fråga. Den öppna arbetslösheten för ungdomar 18-24 år har fyrdubblas 

mellan 2007 och 2013. Den öppna arbetslösheten i hela området har 

ökat från 1,63 % 2007 till 6,66 år 2013.  

 

Jobbtorget och Arbetsförmedlingen  

Arbetsförmedlingen måste sätta tydliga krav på externa aktörer när det 

gäller hur många deltagande som kan få jobbet efter åtgärden, eftersom 

Jobbtorg och liknande kostar så mkt och levererar så lite!  

 

Många som kommer till jobbtorget skickas till fel utbildningar till 

exempel kurser i svenska. Att många som kan bra svenska skickas till 
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utbildning i svenska har skapat frustration bland deltagare, lärare och 

egentligen alla inblandade. Leverantörerna klagar och eleverna känner 

sig dumförklarade.                                                                                                                                   

I början av året skickas extremt många på aktiviteter men under andra 

halvan av året är det helt annorlunda. Det finns inga pengar kvar.  

Många skickas till praktik, instegsjobb eller nystartsjobb. Staten betalar 

dock 60 % av lönen och så fort anställningen är slut gör sig 

arbetsgivaren av med personen i fråga. Detta leder sällan till jobb. På 

pappret ser det ut som att många får jobb men så är det inte. Det behövs 

mera meningsfulla aktiviteter. Utbildningarna man erbjuder måste vara 

längre och bättre. Kanske bara skötas av externa aktörer.   

                                                                                                                     

Man måste även minska klasserna i SFI så att lärarna verkligen kan 

följa sina elever individuellt.  

 

Det saknas bostäder, trångboddheten är enorm. Mycket kraft och 

pengar går åt till att placera barnfamiljer på hotell eller tillfälliga 

boenden. Boken "Ett eget rum" av Virginia Woolf känns aktuellare än 

någonsin.   
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§ 18 

Information om förbrukade FoU-medel i arbetet med 
resultatbaserad styrning  

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Förvaltningen ansökte sensommaren 2012 om 300 000 kr hos 

socialförvaltningen för fortsatt implementering av resultatbaserad 

styrning. Verksamheten beviljades 200 000 kr. Förvaltningen 

förbrukade  

100 000 kr. Medlen har använts till att bekosta del av lönen för en 

metodutvecklare. Resterande medel har återredovisats.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2014. Dnr 1.2.6.-671-2014. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 19 

Redovisning av verksamhet med personligt ombud 2013 samt 
ansökan om statsbidrag för 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Länsstyrelsen i Stockholms län har begärt redovisning av verksamheten 

med personliga ombud för år 2013. Stadsdelsnämnderna i Hässelby-

Vällingby, Bromma och Rinkeby-Kista har ett avtal om verksamheten 

som sammanlagt omfattar två ombud. Verksamheten tillhör 

organisatoriskt Hässelby-Vällingby stadsförvaltning. Statsbidrag erhålls 

med 40% av kostnaden. Resterande kostnader står respektive 

stadsdelsförvaltning för. Verksamheten har bedrivits enligt 

Socialstyrelsens anvisningar, vilka anger villkoren och 

förutsättningarna som ombudsverksamheterna måste uppfylla för att 

kunna få statsbidrag.   

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2014. Dnr 1.2.5.-193-2014. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande.  

 

Vi tycker att verksamhet med personliga ombud är viktig. Allt flera 

personer behöver hjälp i kontakter med myndigheter, med obegripliga 

blanketter och med sin ekonomiska situation. Boendesituationen är 

katastrofal. Vräkningar är vanliga.  

 

Att 2 personliga ombud inom ett så stort område som Hässelby-

Vällingby-Bromma-Rinkeby-Kista skulle vara tillräckligt tror vi är väl 

försiktigt tänkt. På sikt borde man satsa på flera anställda som kan 

avlasta de sociala myndigheterna. 
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§ 20 

Inkomna skrivelser till nämnden från förtroendevalda 

Skrivelse, Upprustning av öppna mötesplatsen i Rinkeby, Birgitta Hald-

Svensson m.fl. (MP). 
 

Beslut 

Skrivelserna överlämnas till förvaltningen för beredning.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 



 

RINKEBY-KISTA STADSDELSNÄMND 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

10 APRIL 2014 

BLAD 51 

 

 

  

§ 21 

Konferenser och utbildningar 

Inga inkomna inbjudningar fanns att anmäla.  
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§ 22  

Postlista 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Anmälan av postlista från och med den 6 mars 2014 till och med den  

26 mars 2014.  
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§ 23  

Protokoll från lokala pensionärsrådet 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Lokala pensionärsrådets protokoll från den 12 mars 2014. 
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 § 24 

Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2014-04-04 Beslut enligt skollagen 8 

kap 9 §, 2014-01-01 – 

2014-06-30 

 Annika Björklund 

Enhetschef -

förskoleenheten 

2014-04-10 Lista på nyanställda januari 

– mars 2014 

 Respektive 

verksamhetsområdesche

fer 
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§ 25 

Inkomna skrivelser, rapporter med mera som kommit till 
stadsdelsnämnden eller upprättats inom förvaltningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Revisionsplan 2014 från revisorsgrupp 1, dokid: 14937 
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§ 26 

Protokollsutdrag från kommunfullmäktige m.m. i urval 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

1. Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde 2014-03-

24, § 22. Motion om utökning av anslaget för vidareutbildning av 

barnskötare till förskollärare i Stockholm, dnr: 1.5.1.-121-2013 

 

2. Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde 2014-03-

24, § 13 Revidering av riktlinjerna för ärendeansvar mellan 

stadsdelsnämnderna inom individ- och familjeomsorgen, omsorgen 

om äldre personer och personer med funktionsnedsättning, dnr: 

1.5.1.-035-2013 

 

3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens sammanträde 2014-03-26, 

§ 22 Årsredovisning 2013 med uppföljning av budget för 

Stockholms stad 

 

4. Sammanträdesprotokoll 2014-03-17 från kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor 
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§ 27 

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Sociala delegationens protokoll från den 26 februari 2014 samt från den 

9 april 2014.  

 


